

Title (en)

DEVICE FOR ADJUSTING THE HEIGHT OF AN OPERATION TABLE

Title (de)

VORRICHTUNG ZUR HÖHENVERSTELLUNG EINES OPERATIONSTISCHS

Title (fr)

DISPOSITIF DESTINÉ AU RÉGLAGE EN HAUTEUR D'UNE TABLE D'OPÉRATION

Publication

EP 2962674 A1 20160106 (DE)

Application

EP 15171193 A 20150609

Priority

DE 102014109377 A 20140704

Abstract (en)

[origin: US2016000628A1] A device for height adjustment of an operating table (10), including a lifting carriage (40) which is movable relative to a chassis (38) of the operating table (10), including a primary guide (32, 33) having a first longitudinal axis (L1) about which the lifting carriage (40) is rotatable, including a secondary guide (34a) having a second longitudinal axis (L2), and including a guide means (36) which is connected to the chassis (38) of the operating table (10) and which has a contact area in which the guide means (36) contacts the secondary guide (34a) in a contact area of the secondary guide (34a). The primary guide (32, 33) and the secondary guide (34a) serve for guiding a lifting motion of the lifting carriage (40) within an adjustment range of the lifting carriage (40) parallel to the first longitudinal axis (L1), wherein a plane (E) extending perpendicular to the first longitudinal axis (L1) and through the guide means (36) has a first point of intersection (S1) with the first longitudinal axis (L1) and a second point of intersection (S2) with the second longitudinal axis (L2), and wherein the position (P1, P2) of the second point of intersection (S2) changes by a displacement distance (53) during the lifting motion of the lifting carriage (40) within the adjustment range thereof. The connection between the guide means (36) and the chassis (38) permits a complementing motion of the guide means (36) such that the contact area of the guide means (36) is shiftable by said displacement distance (53).

Abstract (de)

Vorrichtung zur Höhenverstellung eines Operationstisches (10), mit einem relativ zu einem Chassis (38) des Operationstisches (10) bewegbaren Hubschlitten (40), mit einer Hauptführung (32, 33) mit einer ersten Längsachse (L1), um die der Hubschlitten (40) drehbar ist, mit einer Nebenführung (34a) mit einer zweiten Längsachse (L2), und mit einem Führungsmittel (36), das mit dem Chassis (38) des Operationstisches (10) verbunden ist und das einen Kontaktbereich hat, in dem das Führungsmittel (36) die Nebenführung (34a) in einem Kontaktbereich der Nebenführung (34a) kontaktiert. Die Hauptführung (32, 33) und die Nebenführung (34a) dienen zum Führen einer Hubbewegung des Hubschlittens (40) in einem Verstellbereich des Hubschlittens (40) parallel zu der ersten Längsachse (L1), wobei eine senkrecht zur ersten Längsachse (L1) und durch das Führungsmittel (36) verlaufende Ebene (E) mit der ersten Längsachse (L1) einen ersten Schnittpunkt (S1) und mit der zweiten Längsachse (L2) einen zweiten Schnittpunkt (S2) hat und wobei sich die Position (P1, P2) des zweiten Schnittpunkts (S2) bei der Bewegung des Hubschlittens (40) innerhalb seines Verstellbereichs um eine Verschiebestrecke (53) ändert. Die Verbindung zwischen dem Führungsmittel (36) und dem Chassis (38) lässt eine Ausgleichsbewegung des Führungsmittels (36) derart zu, dass der Kontaktbereich des Führungsmittels (36) um die Verschiebestrecke (53) verschiebbar ist.

IPC 8 full level

A61G 13/04 (2006.01); **A61G 13/06** (2006.01)

CPC (source: BR EP RU US)

A61G 7/012 (2013.01 - US); **A61G 13/02** (2013.01 - RU); **A61G 13/04** (2013.01 - EP US); **A61G 13/06** (2013.01 - BR EP US);
A61G 13/08 (2013.01 - BR); **A61G 13/10** (2013.01 - RU); A61G 13/08 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [XI] US 2059130 A 19361027 - MAY ADAM J
- [A] DE 102011103546 A1 20121213 - HOERBIGER AUTOMATISIERUNGSTECH [DE]

Cited by

CN112006775A

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

EP 2962674 A1 20160106; EP 2962674 B1 20180214; BR 102015015114 A2 20160830; CN 105310852 A 20160210;
CN 105310852 B 20170517; DE 102014109377 A1 20160107; DE 102014109377 B4 20171116; JP 2016016323 A 20160201;
JP 6106717 B2 20170405; KR 101706460 B1 20170213; KR 20160004971 A 20160113; PL 2962674 T3 20180731; RU 2015125584 A 20170110;
RU 2607553 C1 20170110; US 10111797 B2 20181030; US 2016000628 A1 20160107

DOCDB simple family (application)

EP 15171193 A 20150609; BR 102015015114 A 20150623; CN 201510378762 A 20150701; DE 102014109377 A 20140704;
JP 2015127487 A 20150625; KR 20150095563 A 20150703; PL 15171193 T 20150609; RU 2015125584 A 20150626;
US 201514790233 A 20150702